
Дачић: „Злочине не заборавити и не дозволити релативизацију и рехабилитацију злочина“
четвртак, 25. јануар 2018.

„Данас касно поподне по њујоршком времену, у поноћ по српском времену, први пут у
историји Уједињених нација биће отворена изложба која је посвећена Холокаусту и
геноциду над Србима, Јеврејима и Ромима у концентрационом логору Јасеновац и другим
логорима смрти који су се налазили на територији бивше НДХ.  

Сматрамо да је веома битно да се у општем покрету који се залаже за релативизацију
злочина, рехабилитацију злочинаца, још једном истакну злочини који не смеју бити
заборављени, злочини који су довели до тога да на стотине хиљада људи изгуби животе.
Ова изложба није уперена ни против кога, осим против злочинаца и оних који желе да се
то заборави и избрише.

Зато је дат назив „Право на незаборав", на сећање на Холокауст, на геноцид који се
догодио у концентрационом логору Јасеновац.

Било је много отпора од стране једне државе, овде у Уједињеним нацијама, да се ова
изложба организује.

Данас ће овде бити и преживели логораши и ја им се захваљујем што ће присуствовати.

Ово је прилика да цео свет, у седишту међународне организације, сазна појединости јер
концентрациони логор Јасеновац био је једини логор у Европи који није био под
нацистичком управом, њиме су управљале усташе. У другим концентрационим логорима
смрт је била стављена на неки начин под фазу индустријализације – непоистовећивање
оних који су вршили злочине са жртвама. У Јасеновцу се баш по начину убијања
испољавала та мржња према људима. Највеће жртве били су Срби, Јевреји и Роми.

Жеља је да се ово не заборави и не дозволи релативизација и рехабилитација злочина",
рекао је у Њујорку шеф српске дипломатије Ивица Дачић.
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{youtube}p2nG3qqf4Ts{/youtube}
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